

朝陽科技大學 099學年度第2學期教學大綱  
Distribution Industry Management 流通業管理

當期課號	3228	Course Number	3228
授課教師	蔣裕榮	Instructor	CHIANG,YU JUNG
中文課名	流通業管理	Course Name	Distribution Industry Management
開課單位	行銷與流通管理系(四進)一A	Department	
修習別	必修	Required/Elective	Required
學分數	3	Credits	3
課程目標	<ol style="list-style-type: none"> <li>1. 了解台灣流通業現況</li> <li>2. 認識流通業的功能與組成</li> <li>3. 學習流通業相關運籌與管理支援</li> <li>4. 了解流通業法律與規章</li> <li>5. 流通業案例剖析</li> </ol>	Objectives	<ol style="list-style-type: none"> <li>1.To realize the status of Taiwan distribution industry</li> <li>2. To knowledge the basic functions and elements related to logistics and distribution</li> <li>3.To learn the distribution logistics and management support</li> <li>4.To realize distribution industry laws and regulations</li> <li>5. To analysis distribution industry case profiles</li> </ol>
教材	流通管理—掌握通路創造競爭優勢 邱繼智 教授著 (暫訂)	Teaching Materials	Distribution Management (Master Distribution Channel for Creating Competitive Advange)
成績評量方式	<ol style="list-style-type: none"> <li>1.上課參與狀況：30%，包含出席率及上課狀況</li> <li>2.期中考：30%，筆試</li> <li>3.期末考：40%，筆試</li> </ol>	Grading	Participation : 30% Midterm exam. : written exam. : 30% Final exam. : written exam. : 40%
教師網頁	-		
教學內容	<ol style="list-style-type: none"> <li>1.流通業的發展、型態與特性</li> <li>2.流通管理系統</li> <li>3.連鎖與加盟管理</li> <li>4.門市營運管理</li> <li>5.物流業概況</li> <li>6.物流業管理</li> <li>7.流通科技管理</li> </ol>	Syllabus	<ol style="list-style-type: none"> <li>1.The instruction of distribution development and types.</li> <li>2.Distribution management constructure.</li> <li>3.Distribution channel management.</li> <li>4.Logistics management.</li> <li>5.The IT instruction for distribution.</li> </ol>

尊重智慧財產權，請勿非法影印。